

DELIBERATIONS

COMMISSION DES PARCS ET TRAVERSES

Compte rendu de l'assemblée du 20 février

Sont présents: MM. les échevins Robillard, président, Giroux, Couture, Major, Stearns, Mount et Carter.

1.—Soumis un rapport du surintendant du parc Mont Royal au sujet des absences de certains employés pour cause de maladie.

Sur proposition de M. l'échevin Giroux, il est

Résolu: De payer à ces employés leur salaire entier pour le temps qu'ils ont perdu pour cause de maladie.

2.—Soumise une lettre de la "Zion Congregational Church," demandant la permission d'ériger un poteau indicateur sur le petit square au coin des rues Mance et Sherbrooke.

Résolu: De renvoyer cette demande au surintendant des Squares pour rapport.

3.—Soumise une lettre de M. H.-A. Demers, 108 Parc La-Fontaine, demandant que des lumières soient installées au Parc La Fontaine.

A ce sujet, le surintendant des Squares informe la Commission que le département de l'Eclairage n'éclaire le parc La Fontaine que l'été, et qu'il serait certainement opportun d'avoir un certain nombre de lumières durant l'hiver.

Résolu: De donner instruction audit surintendant des Squares de faire rapport sur le nombre de lumières qu'il faudrait installer l'hiver pour éclairer convenablement le parc La Fontaine.

4.—Soumise et lue une lettre de la maison "Bells' Galleries," demandant l'émondage de certains arbres dont les branches, paraît-il, sont dangereuses, à l'angle des rues Peel et Ste-Catherine.

Renvoyée au surintendant des Squares pour rapport.

5.—Soumise une lettre du Lt.-Col. Dunbar, D.A.A.G., demandant la permission d'installer une batterie de cinq pièces d'artillerie près du poste d'observation, au parc Mont Royal, pour tirer des salves militaires dans certaines occasions.

Sur proposition de M. l'échevin Couture, il est

Résolu: De demander au Département en Loi si la Ville a le droit d'accorder la permission demandée par le Lt.-Col. Dunbar.

6.—Soumise une lettre du Lt.-Col. Dunbar, demandant la permission de prêter deux des vieux canons qui se trouvent sur le Champ de Mars.

Le secrétaire informe la Commission qu'il a répondu au Lt.-Col. Dunbar que ces canons ne sont pas la propriété de la Ville, mais que celle-ci serait désireuse d'en obtenir la possession pour les placer comme ornements sur les divers parcs publics de la Ville.

Approuvé.

7.—Le rapport fait par la précédente Commission des Parcs, le 27 décembre dernier, recommandant de renouveler pour deux ans le bail de M. W.-J. Clarke pour la vente de bibelots sur le parc Mont-Royal, n'ayant pas été adopté par le Conseil, ledit rapport a en conséquence été référé à cette Commission.

Résolu: De recommander au Conseil de renouveler le bail dudit M. W.-J. Clarke pour 20 mois à compter du 1^{er} mai 1908, aux mêmes conditions que les années précédentes, à l'exception du loyer qui sera de \$1,800 pour des 20 mois.

Adjournement.

JULES CREPEAU,
Secrétaire.

PARKS AND FERRIES COMMITTEE

Report of meeting held the 20th of February.

Present: Ald. Robillard, chairman, Giroux, Couture, Major, Stearns, Mount and Carter.

1.—Submitted a report from the Mount Royal park superintendent anent the absence of certain employes on account of illness.

On motion of Ald. Giroux, it was

Resolved: That the said employes be given their full pay for the time lost on account of illness.

2.—Submitted a letter from the Zion Congregational Church asking permission to erect a pole, with a sign, on the small square, corner of Mance and Sherbrooke streets.

Resolved: That said request be referred to the superintendent of squares for a report.

3.—Submitted a letter from Mr. H. A. Demers, 108 La Fontaine park, asking that lights be placed in La Fontaine park.

In this connection, the superintendent of Squares informed the Committee that the Light department does the lighting of La Fontaine park only in summer, and it would certainly be convenient to have a certain number of lamps placed therein during winter; it was accordingly

Resolved: That the superintendent of squares be instructed to report as to the number of lamps which should be placed in winter in order to give sufficient light to La Fontaine park.

4.—Submitted and read a letter from the Bell's Galleries that certain trees, corner of Peel and Ste. Catherine streets, whose branches are considered dangerous, be trimmed.

Referred to the superintendent of squares for a report.

5.—Submitted a letter from Lt.-Col. Dunbar, D.A.A.G., asking permission to place a battery of five cannons, near the outlook, in Mount Royal park, so as to fire military salutes on certain occasions.

On motion of Ald. Couture, it was

Resolved: To ask the Law Department whether the City has the right to grant the permission asked by Lt. Col. Dunbar.

6.—Submitted a letter from Lt. Col. Dunbar asking the City to loan him two old cannons which are on the Champ de Mars.

The secretary informed the Committee he had answered Lt. Col. Dunbar that these cannons were not the City's property. The City, however, desired to be in possession of same in order to place them as ornaments in the different public squares of the City.

Approved.

7.—The report made by the last Parks Committee, the 27th December last, recommending the renewal for two years, of the lease of Mr. W. J. Clarke for the sale of knick-knacks on Mount Royal park, the same having not been adopted by Council, the said report was consequently referred to this Committee.

Resolved: That the renewal of Mr. W. J. Clarke's lease be recommended to Council, for 20 months, from the 1st of May 1908 on the same conditions as during the preceding years, except as to the rent which shall be of \$1,800 for the 20 months.

Adjourned.

JULES CREPEAU,
Secretary.